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English summary

The Touat region in the Southwest of Algeria witnessed a great
scientific, cultural and literary movement, especially in the 11"
century of the Hegira. This movement gained momentum when a
number of sufi movements came to the region and established number
of their institutions like mosques and zaouias... As a result, numerous
poets appeared and expressed themselves on various religious issues.
Among them, there were Cheikh Sidi Mohammed Belmabrouk
Elboudaoui, Sidi Mohammed Idaou-Ali, Mohammed Ben Abdelkader
Elfoulani, and Cheikh Seyyed Elbekri Ben Abderrahmane, etc. This
research seeks to make the sufi activity in the region known. It also
tries to shed light on the superficial and profound structure of sufi
poetry in Touat through a studied manuscript...

Résumé en francais

La région de Touat au Sud Ouest de 1’Algérie a connu un grand
mouvement scientifique, culturel et littéraire, notamment au 11leme siécle
de I’hégire. Ce mouvement s’est concrétisé davantage lorsque des rites
soufites s’étaient installés dans la région, et y ont établi quelques
institutions telles que les mosquées et les zaouias. Apres cela, des poetes
sont apparus et se sont exprimeés sur beaucoup de sujets religieux. Parmi
eux on peut citer Sidi Mohammed Ben Elmabrouk Elboudaoui, Sidi
Mohammed Idaou-Ali, Mohammed Abdelkader Elfoulani et Cheikh
Esseyed Elbekri Benabderrahmane, etc. Cette recherche tente de faire
connaitre 1’activité soufite dans la région et de mettre la lumiere sur la
structure profonde et de surface de la poésie soufite a Touat. Ceci se fera
par le biais d’un document manuscrit ¢tudié...
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